
 

 

 

                                                                                                                                                                          25. juli 2018 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1) Hvordan går det med gældsrådgivningsprojektet som Kommune Kujalleq, INI A/S og 

Naalakkersuisut i samarbejde har søsat, og som har som formål at sikre at borgere med 

huslejerestancer for afbetalt deres restancer? 

2) Hvad er resultaterner af forsøgsordningen, hvor mange borgere er gennem projektet begyndt at 

betale af på gæld, og hvad er vurderes som at være gode erfaringer af projektet? 

(Sara Olsvig, Medlem af Inatsisartut) 

 

Begrundelse: 

Den store gæld befolkningen samlet set har til det offentlige debatteres gentagne gange og det er 

bekymrende, at den samlede gæld atter er steget. Inuit Ataqatigiit har i en årrække efterlyst en måde at 

inddrive gæld på, som i højere grad sker i samarbejde med borgeren og ved rådgivning af borgeren. Vi er 

glade for, at der på baggrund af vores inatsisartutforslag i 2015 om emnet, som havde hovedformålet at 

arbejde for en gældsrådgivningsinstitution, er lavet en gældsredegørelse. Arbejdet må dog ikke stoppe ved 

det.  

Jeg ønsker, at spørgsmålene besvares inden for 10 arbejdsdage. 


